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Zápis z 9. jednání Komise RHMP pro odstraňování  následků 
povodně 2013 dne 26. 6. 2013  

 
 
 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny 

 
 

 
  
  

Program jednání: 
 

1. Úvodní slovo předsedy komise 
2. Kontrola plnění úkolů  
3. Aktuální situace na území hl. m. Prahy  
4. Různé 

 
 
 
 
1. Úvodní slovo předsedy komise 
 
Předseda Komise Rady hl. m. Prahy pro odstraňování následků povodně 2013 (dále jen 
„komise“) Jiří Vávra se ujal vedení 9. jednání komise a přivítal přítomné hosty.  
 
Předseda komise Jiří Vávra požádal o zajištění přehledu všech dosavadních uložených 
úkolů na příští jednání v pátek dne 28. 6. 2013.  
 
 
2. Kontrola plnění úkolů 
 
Kontrola bunkru na Císařském ostrově 
• Ing. R. Svoboda – sdělil, že hráz na Císařském ostrově je dosypána, objekt bude během 

pár dní odstraněn. 
 
Žádosti na ministra financí ČR 
• Ing. P. Paneš, Ph.D. informoval o pokračujícím procesu žádostí na ministra financí ve 

věci zajištění finančních prostředků na odstraňování povodňových škod. 
• Ing. P. Richter doporučil vyvíjet maximální snahu o zajištění financí ze všech možných 

zdrojů na pokrytí škod vzniklých povodní. Cyklostezky jsou zahrnuty v objemu 100 mil. 
Kč. 

 
Sanace – Říčany 
• Tisk R-10216 – k návrhu na poskytnutí daru městu Říčany v souvislosti s řešením 

krizové situace v důsledku povodní – bude projednán příští týden Radou HMP. Finanční 
prostředky budou městu Říčany poskytnuty formou daru. 

. 
SVM MHMP 
• Tisk k rekonstrukci Sovových mlýnů a Vršovické vodárny bude v úterý dne 2. 7. 2013 

předkládat na RHMP k projednání ředitel MHMP Ing. M. Trnka. 
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Zbraslav a Radotín 
• Ing. R. Herkusová uvedla, že mezideponie jsou vyčištěny, nikdo v lokalitách již nic 

neskládá.  
 
Dopravní situace 
• Ing. L. Pivec sdělil, že v pondělí byla otevřena Stromovka, v úterý ulice Za Elektrárnou, 

pouze oblast u spodního parkoviště ZOO Praha je dosud uzavřena, jinak vše je 
zpřístupněno. 

• Předseda komise Jiří Vávra doplnil, že cyklostezky budou řešeny postupně. 
 
Protipovodňové zábrany 
• Ing. J. Juránek informoval, že demontáž protipovodňových zábran byla dokončena a 

v pondělí díky výrazným dešťovým přeháňkám byly zábrany opět montovány. 
• Jiří Vávra připomněl nutnost sběru pytlů s pískem a požádal Správu služeb HMP ve 

spolupráci s MČ Praha 1 o zajištění jejich odklizení. 
• Ing. R. Guth (BKR MHMP) zmínil, že dle dostupných informací z MČ Praha 1 budou 

pytle s pískem odvezeny ve čtvrtek. 
• Jiří Vávra uložil úkol Ing. R. Guthovi prověřit a zajistit ve spolupráci se starostou 

MČ Praha 1 odvoz pytlů s pískem. 
 
Armáda 
• Ing. J. Juránek informoval o vládou prodlouženém termínu pomoci vojáků, a to do 15. 7. 

2013, požádal o zajištění žádosti o zapůjčení cca 20 vojáků do MČ Praha – Dubeč. 
Hasiče na výpomoc Správa služeb již nepotřebuje, pomoc bude pokryta vojáky. 

• Jiří Vávra uložil úkol Ing. R. Guthovi zpracovat žádost o prodloužení termínu 
výpomoci do 15. 7. 2013 Armádou ČR.  

 
Černé stavby 
• Ing. I. Jakoubková – prozatím žádný posun.  

 
Parky  
• Ing. R. Guth + JUDr. M. Děvěrová, MPA sdělili, že park Stromovka je uzavřen do 7. 7. 

2013, zahrada Kinských otevřena již 24. 6. 2013. 
 
MČ Praha – Lahovičky  
• vyřešeno. 

 
PVK + PVS 
• Předseda komise Jiří Vávra si vyžádá informace u PVS a PVK, jaký je stav 

průzkumu kanalizace, do kdy bude hotov, výstupy z Ministerstva životního 
prostředí ČR. V rámci ročního investičního plánu bude řešeno, kam budou přesunuty 
finanční prostředky.  

• Ing. L. Pivec uvedl, že TSK obdrželo dopis od PVS kvůli závadám na kanalizačním 
sběrači na Prosecké ulici, zvažuje se uzavření či omezení provozu na ulici Prosecká. 

• Ing. J. Juránek doplnil, že v ulici Prosecká má Správa služeb HMP odtahové parkoviště, 
mj. zde vyjíždějí auta Záchranné služby HMP, proto doporučuje uzavřít ulici až nad 
areálem Správy služeb. 

• Ing. L. Pivec informoval, že se počítá se zajištěním objízdných tras, členům komise 
ukázal konkrétní lokalitu na mapě.  

• Jiří Vávra shrnul diskusi s tím, že PVS musí zjistit, co budou kvůli řešení závad 
potřebovat a v jakém rozsahu. Na pátečním jednání komise se tato věc bude dále 
řešit. 
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Opravy protipovodňových zábran – oprava těžkého hrazení Za Elektrárnou  
• Ing. D. Albert, Ph.D. uvedl, že podepsaná objednávka dorazila na OMI MHMP. Na 

protipovodňových zábranách jsou ulámaná osazovací oka, bude nezbytné hrazení 
odvézt, neboť je jen částečně funkční, jejich použitelnost by se musela vyřešit úvazky. 
Součástí je i oprava „sarkofágu“. 

• Místopředseda komise Ing. P. Richter navrhl řešit polovinu zábran, dovézt opravenou 
polovinu protipovodňových zábran.  

• Jiří Vávra poukázal na nutnost vědět, že HMP má čas na sestavení dílů.  
• Ing. P. Richter připomněl, že starosta MČ Praha 7 Ječmének sdělil, že bylo pod vodou 5 

trámců.  
• Ing. D. Albert, Ph.D. uvedl domněnku, že zatopených trámců bylo víc.  
• Ing. J. Juránek vyslovil souhlasné stanovisko s řešením poloviny protipovodňových 

zábran, je třeba je odeslat do opravy a následně po opravě okamžitě řešit druhou 
polovinu.  

• Jiří Vávra uložil úkol OMI MHMP nahlásit do zápisu, kdy budou opraveny obě 
poloviny hrazení. Je třeba umožnit výjezd Záchranné služby HMP, proto ukládá úkol 
TSK ve spolupráci s Městskou policií HMP zajistit provizorní dopravní opatření a 
OMI MHMP zajistí ohrazení jámy.   

 
Opravy lehkého hrazení  
• K dotazu Jiřího Vávry na délku oprav lehkého hrazení Ing. J. Juránek uvedl, že opravy 

proběhnou v řádu dnů, max. několika týdnů. 
  
Deratizace  
• Ing. K. Čelikovská sdělila, že deratizace je ukončena, pouze ve vzniklých ohniscích by 

se mohla opakovat.  
 
Desinsekce  
• Ing. K. Čelikovská uvedla, že larvy se našly v omezeném množství, žádá o zvážení 

zahrnutí členů Hygienické stanice HMP do krizového štábu a povodňové komise.  
• Ing. R. Guth zmínil, že primátor HMP se již vyjádřil o složení povodňové komise, není 

problém povolat krizový štáb, tento zahrnuje již 26 osob, což je dostatečné množství.  
• Ing. K. Čelikovská připomněla, že v jiných krajích ČR jsou zástupci hygienické stanice 

členy buď  povodňové komise či krizového štábu.  
• Předseda komise Jiří Vávra sdělil, že je třeba s hygienikem zajistit evidenci, kde mají 

sklady v zátopových oblastech.  
• Ing. K. Čelikovská – informace shromažďuje veterinární správa a hygienické stanice. 

 
Povodňové linky 
• Ing. R. Guth – z předpovědi počasí plyne kulminace Sázavy a dalších toků, zvedá se jen 

hladina Lužnice, kapacita přehrady na Orlíku je volná, v pátek by měl pominout              
1. stupeň povodňové aktivity. Předpokládá se v pátek otevření části Čertovky, náplavek 
atd. Krizová linka zůstane prozatím v provozu.  

• Jiří Vávra doporučil prozatím ponechat zřízenou povodňovou linku. 
• Ing. I. Jakoubková – e-mailové adresy jsou nadále přepojeny na Ing. Jakoubkovou, Mgr. 

Kožíškovou a Bc. Topolczanovou. 
• Jiří Vávra připomněl požadavek na IT, linky atd., do konce týdne nakoupí Ing. Stránský 

telefony, aby bylo komunikační centrum v případě nebezpečí co nejdřív 
provozuschopné, nikoli až za 8 hodin, jako tomu bylo nyní. 

 
Odtažená vozidla z náplavek  
• Ing. J. Juránek informoval, že z důvodu zvýšení hladiny Vltavy bylo 17 vozů opět 

odvezeno z náplavek, tentokrát na Kotlářku. 
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3. Aktuální situace na území hl. m. Prahy 
 
Lhůta k uplatnění dotací  
• Ing. P. Paneš, Ph.D. uvedl, že Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR se 

aktuálně zamýšlí nad metodikou podání žádostí na Ministerstvo financí ČR, žádosti 
budou podávány patrně až v srpnu. 

 
Protipovodňové zábrany v MČ Praha – Velká Chuchle 
• Ing. D. Albert, Ph.D. ve věci zábran v Chuchli sdělil, že mobilní zábrany byly předány 

předávacím protokolem Správě služeb, v případě nemobilních zábran se pokračuje ve 
výstavbě.  

• Ing. R. Guth informoval, že byly přislíbeny nadmořské výšky, které budou zapracovány 
do povodňových plánů. 

 
Čerpadla 
• Ing. D. Albert, Ph.D. podrobně informoval o uzavřených smlouvách na čerpadla mezi 

OMI a PVK. Smlouva byla uzavřena v listopadu 2011, byly dohodnuty ceny za techniku 
a ceny za údržbu. V březnu 2012 byl uzavřen dodatek na změnu oprávněné osoby 
jednat za HMP z OMI na Správu služeb. V červnu 2012 RHMP zvýšila rozpočet na 
provoz čerpadel a uložila SVM MHMP svěření mobilní techniky Správě služeb HMP. 
K tématu byla přizvána Ing. Machová z odboru OMI MHMP, aby seznámila členy komise 
s historií nakládání s čerpadly. Dodnes má čerpadla formálně OMI MHMP a zodpovídá 
za ně.  

• Mezi OMI MHMP a PVK probíhala obtížná komunikace, proto byl určen třetí účastník – 
Správa služeb, kterým byl navýšen rozpočet. Finance jsou přeposílány na účet PVK. 
Smlouva mj. říká, kolik se platí za jeden den používání čerpadel atd.  

• Ing. J. Juránek seznámil členy komise s vyúčtováním použití čerpadel. Jedná se o 
částky 10.446 tis. Kč za použití + PHM 2.625 tis. Kč, což činí cca 13 mil. Kč. 17 mil. Kč 
se dává ročně za to, že jsou čerpadla někde uložena, kdyby byla pořízena, finance by už 
byly dávno navráceny.  

• Ing. R. Svoboda vyjasnil, že důvod k formálnímu nepřevzetí bylo rozklíčování majetku 
kvůli odepisování. Otázka je, kdo bude poskytovat záruky a opravy, zda bude zajišťovat 
OMI MHMP. Na Zbraslavi došlo k závadám, mělo by být uplatněno na dodavateli.  

• Předseda komise Jiří Vávra uložil úkol SVM MHMP svolat pracovní schůzku ve 
složení: SVM, OMI, Správa služeb, Jiří Vávra a Ing. P. Richter, a to v průběhu 
příštího týdne. Bude řešena nová smlouva na provozování čerpadel atd.  

 
Zásoby humanitární pomoci 
• Mgr. R. Ornstein – v zástupu za Mgr. Kožíškovou sdělil, že materiál humanitární pomoci 

byl rozdělen na nákup a dary od příznivců. Doporučuje zvážit u desinfekčních přípravků,  
zda tyto nedistribuovat na městské části kvůli lhůtě spotřeby. Je třeba zajistit ve 
spolupráci se Správou služeb inventuru zásob a návrh na distribuci hygienických 
prostředků. Bylo zajištěno předání informací od ministra financí ke vstupu osob na 
soukromé pozemky, lhůta městským částem na předložení je 15. 7. 2013.  

• Jiří Vávra připomněl nezbytnost doplnění zásob ve skladu humanitární pomoci. V této 
souvislosti je Správa služeb HMP pověřena zpracováním tisku do RHMP, který dne 
2. 7. 2013 předloží I. náměstek primátora HMP Jiří Vávra. 

 
Parky + kácení stromů 
• Ing. R. Herkusová sdělila, že parky jsou vyjma Stromovky otevřeny, plánováno do 7. 7. 

2013. Bude provedena revize kořenových systémů stromů, nebezpečné stromy budou 
pokáceny. Po otevření parku budou umístěny výstražné vývěsky na nebezpečná místa, 
aby byli návštěvníci opatrní. Průtoky jsou v normě včetně Rokytky. 
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Císařský ostrov 
• Ing. R. Svoboda informoval o stavu Císařského ostrova a sdělil, že na původní 

komunikaci vedoucí do ÚČOV je 3 metrový násep, aktuálně nemá smysl současně 
uvádět komunikaci do původního stavu.  

• Ing. P. Richter navrhl zorganizovat schůzku ve složení: OMI, SVM a Povodí Vltavy za 
účelem nalezení nejlepšího řešení.  

 
Cyklostezky 
• Ing. L. Pivec informoval o výborem SFDI schválené dotaci na výstavbu zavěšené lávky 

ve výši 10 mil. Kč.  
 
Správa služeb HMP 
• Ing. J. Juránek navrhl doplnit do schůzky k čerpadlům zástupce za rozpočet. Je třeba 

společně hledat systémové řešení. 
• Co se týče vojáků, navrhuje určit pracovní dobu – mimo příštího pátku – od 8 do 20 hod. 
• Jsou uzavřeny náplavky u Divadelní a na Zbraslavi.  
• Jiří Vávra – je třeba zajistit dopis ve věci Komořanského koridoru, jak to bude vypadat s 

opravami.   
• Jiří Vávra – je třeba mít v zásobě 5 „třicítkových“ čerpadel, je nutné zajistit jejich 

naskladnění do konce srpna, prověří Ing. R. Guth. Správa služeb HMP doloží do 
pátku přehled, co ze skladových zásob je třeba rozdistribuovat kvůli záruční době. 

 
Městská policie hl. m. Prahy 
• Mgr. L. Klema – informoval, že vše funguje, jen společnost Vodní stavby hlásila přes 

víkend oznámení na výskyt živých ryb. 
 
Policie ČR  
• plk. A. Benedikt – nemá příspěvek do diskuse. 

 
Hasičský záchranný sbor 
• plk. Mgr. J. Pešek – hasiči nemají žádný příspěvek do diskuse. 

 
Uhynulé ryby 
• Ing. K. Čelikovská zmínila, že volali v sobotu z Chuchle kvůli výskytu cca 30 ryb, z toho 7 

leklých. 
 
Podpora pro Velkou Chuchli 
• Ing. I. Jakoubková ve věci finanční podpory pro Chuchli byla informována o zpracování  

dopisu do pátku pro starostu městské části.  
 
Otevření trojské lávky 
• Zástupci SVM + TSK shodně uvedli, že zkoušky statická i dynamická potvrdily, že je 

lávka v dobrém stavu, je možno povolit provoz po lávce. Lávku je možné otevřít.  
• Mgr. L. Klema – Městská policie byla informována o betonových zábranách na trojské 

lávce dle informací MČ Praha 7.  
• SVM MHMP prověří zábrany, odstraní je a lávka se otevře veřejnosti.  

 
Rozvodna na Chodově 
• Ing. R. Guth informoval o požáru rozvodny na Chodově, testy dopadly dobře, zapojeno 

do sítě.  
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4. Různé 
 
K tomuto bodu se nikdo z přítomných do diskuse nepřihlásil.  
 
 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 18:15 hod.  
    
 
 
 
Příští jednání komise se uskuteční v pátek dne 28. 6. 2013 od 17:00 hod. v zasedací 
místnosti Nová Rada, 1. patro, Mariánské nám. 2, Praha 1. 
 
 
 
 
Schválil: předseda komise Jiří Vávra 
 
 

 
Zapsala: Ladislava Šimková 
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